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کـوپال، اسـتفاده امروز؛
سرمایه گذاری برای فردا

مدیرعامل کوپال در گفت وگو با پنجره ایرانیان؛

تولید  مجتمع  مدیرعامل  رضائیــان  مهران  پنجره ایرانیان؛ 
پروفیل آلومینیوم کوپال است.  مردی جوان که سن و سالش 
چندان زیاد نیست. خودش البته بر این موضوع تاکید دارد که 
از سال های بســیار دورتر که کودک بوده به دلیل فعالیت های 
پــدر، در این زمینه کار کرده و حتــی تجربه کارگری در این 
زمینه دارد. اکنون او بر این موضوع تاکید دارد که: هر چند سن 
من ممکن است نسبت به دیگر مدیرعامل ها کم باشد، اما من 

تجربه زیادی در این زمینه دارم.   
تولیدکننده تخصصی  اصفهــان  کوپال  آلومینیوم  شــرکت 
مقاطع پروفیل های اختصاصی)نرمال(، ترمال بریک، کرتین وال 
و فریم لس،لیفت انداســاید، جام بالکنی،انــواع نرده و نرده 
پاسار در رنگ های الکترواســتاتیک )پودری( و آنادایز مات و 
یراق است که حتی در لیست خدماتی که ارائه می کند، مشاوره 
و راه انــدازی خط تولید دروپنجره )از طریــق آموزش مونتاژ 
سیستم های خود در کارگاه آموزشی آلومینیوم کوپال و صدور 

گواهینامه حضور در دوره آموزشی( را نیز گنجانده است. 

اشــاره

اگر موافق باشــد با این ســوال بحث را آغاز کنیــم که برخی از 
کارشناسان می گویند، از آلومینیوم نباید در صنعت ساختمان  استفاده 
کرد چون ارزش آن بیشتر از آن است که در این صنعت استفاده شود، 

نظر شما چیست؟
ببینید! آلومینیوم در صنعت به طلای ســفید معروف اســت. این جمله ارزش این 
عنصر را نشان می دهد اما مشکل این است از این ماده چیزی بهتر برای پنجره وجود 
نــدارد. به عنوان مثال پروفیل آهنی، زنــگ می زند. بنابراین فعلا چیزی بهتر از این 
عنصر نداریم. با تمام خواصی که آلومینیوم دارد و کاربردهای آن، ارزش این عنصر، 
را نشــان می دهد. و با توجه به قیمت پنجره های آلومینیومی نســبت به کیفیت آن، 
بســیار به صرفه است. ما شعاری در میان خودمان داریم که می گوید: استفاده امروز؛ 

سرمایه گذاری برای فردا. 

این شعار قطعا معنی خاصی دارد. توضیح می دهید؟ 
بله شما وقتی از پنجره های یوپی وی سی استفاده می کنید اگر ساختمان را تخریب 
کنید یا نیاز به تعویض پنجره داشته باشدی، عملا پنجره به درد نخور است اما وقتی 
از پنجره آلومینیومی اســتفاده کنید، اگر بعد از 20 یا سی سال، بخواهید ساختمان را 
تخریب کنید یا به هر دلیل دیگر، اگر پنجره را سالم دربیاورید، خود پنجره را می شود 
به عنوان پنجره دســت دوم، فروخت اما اگر پنجره ســالم درنیاید می توان آن را به 

قیمت روز آلومینیوم خام بفروشید. 
در این صنعت شــما همکارانی دارید که خدماتی شبیه شما ارائه 
می کنند. چه دلیل وجــود دارد که  در میان این تولیدکنندگان، من به 

عنوان یک مشتری سراغ شما بیایم؟ 
من نمی توانــم فقط یک دلیل برای این موضوع بیــان کنم چون مجموعه ای از 

گو
گفت
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دلایل دخیل اســت تا شــما را ترغیب کند که به جای دیگران، سراغ کوپال بیایید. اول 
تنوع محصولات ما اســت. ما تنوع بالایی در محصولات ارائه شــده توسط کوپال داریم. 
به عنوان مشــتری هر نوع پنجره ای که بخواهید در محصولاتمان داریم. اگر هم نداشته 
باشــیم می توانیم آن را تولید کنیم. دوم اینکه مجموعه ما طوری اســت که صفر تا صد 
تولید پروفیل خودمان را انجام می دهد از تولید بیلت تا انتهای کار، کل فرآیند را زیر یک 
ســقف انجام می دهیم در صورتی که برخی از شرکت ها هستند که مثلا فقط اکستروژن 
انجام می دهند یا برخی دیگر، فقط کار آنادایز انجام می دهند اما ما صفرتا صد کار را انجام 
می دهیم. یکی از مزیت های دیگرما، قیمت محصولات کوپال نســبت به کیفیت ما است. 
مزیت بعدی، خدمات پس از فروشــی است که به مشتری ارائه می دهیم. ما کار آموزشی 
نیــز انجام می دهیم. مزیت دیگر رنگ بندی های ما اســت. هر رنگ بندی که بخواهید یا 
داریم یا می توانیم آن را تولید کنیم.  چه در بخش آنادایز یا در بخش پودری. تفاوت ندارد. 
سال گذشته شما در همایش هایی مختلفی انتخاب شده بودید؛ به نظر 

خودتان دلیل خاصی دارد؟
ببینید این را باید از آن هایی که انتخاب کرده اند و جایزه داده اند بپرســید. اگر قرار باشد 
من بگویم همان ضرب المثل »هیچ ماست فروشــی نمی گوید ماســت من ترش است« 
صدق می کند. اما آنچه باعث دریافت این جایزه ها بوده، یک مجموعه فرآیند بوده اســت. 
شــاید به سن و ســال من نگاه کنید و بگویید برای رده مدیرعاملی پایین است اما من از 
بچگی با این کار بزرگ شــده ام.  من از زمان کودکی تا امروز دســت راست پدر بودم و 
هســتم و امروز می توانم سابقه مدیریت عامل داشــته باشم چون در تک تک خطوط کار 
کرده ام حتی کارگری کردم، کار اداری کردم تا یاد گرفتم و ســابقه ای دارم که بعد از یک 
عمر، می تواند مدیرعاملی استحقاقم باشد. این ها را گفتم اما تاکیدم این است شخص من 
جایزه نگرفته بلکه مجموعه ما آن را گرفته اســت. مجموعه که شامل تولید، بازرگانی و 

حتی مشتریان است. 
شما همه این ها را گفتید اما حتما مشکاتی هم در صنعت یا در کارخانه 

دارد. یک سوال اساسی این است که چه مشکاتی دارید؟
واقعیت این اســت صنعت روزهای خوشی ندارد. در بخش تولید بازار رکود داریم. بحث 
شرکت خودمان نیست من مجموع شــرایط را عرض می کنم چون ما یکی از پیشگامان 
حوزه خود هســتیم و ممکن اســت تعاملات خودمان را به اندازه کافی داشــته باشیم اما 
مشکلاتمان هنوز پابرجاست. مجموعه ما از ابتدای سال دچار مشکل تخصیص ارز است. 
همین حالا من باید ماشینی خاص را برای توسعه خط تولید به مجموعه اضافه کنم اما ارز 
تخصیص پیدا نمی کند. از سوی دیگر در صورت صادرات ما محصول را می فروشیم و باید 
ارز را در سامانه به قیمت نیمایی به فروش برسانیم در صورتی که به دلیل تخصیص نیافتن 
ارز بســیاری از امور را با ارز آزاد انجام می دهیم هرچنــد آنجا هم که می خواهیم با پول 
خودمان مراوده خارجی انجام دهیم مشــکلات فراوانی وجود دارد. موضوع بعدی قطعی 
برق اســت. قطعی برق برای واحد های مسکونی، ممکن است مشکلات چندانی به وجود 
نیاورد اما برای واحد های صنعتی خسارت بار است. شما از هر کارشناسی سؤال کنید خواهد 
گفت وقتی یک ماشــین به هر دلیل خاموش شــود و بعد روشــن، میزان خرابی افزایش 
می یابد. به همین دلیل اســت که در بسیاری از صنایع برای کاهش هزینه ها ماشین آلات 
در خط تولید در سه شیفت کار می کنند و به ندرت خاموش می شوند. حالا شما می خواهید 
هر هفته برق را قطع کنید، معلوم اســت که هزینه های تولید و قیمت تمام شــده افزایش 

پیدا می کند.
وضع این دوره از نمایشگاه را چطور ارزیابی کردید؟

متاســفانه من اوضاع را خوب ندیدم. من  چندین سال است که به این وضع انتقاد دارم 
چون بازدهی که باید داشته باشد، برای ما وجود نداشته است.  درباره ساعت برگزاری که 
باید گفت خیلی بد بود. ســاعت 8 صبح تا 3 بعداز ظهر، ساعت خوبی نیست. همه سرکار 
هستند. یا باید نمایشگاه از عصر شروع می شد یا زمان بهتری برای برگزاری باید انتخاب 
باشــد. تازه ما سر زمان که سه شــنبه تا جمعه انتخاب شد، کلی چک و چانه زدیم و کلی 
نامه نگاری کردیم چون اول زمان برگزاری شــنبه تا سه شنبه بود. وقتی هزینه نمایشگاه 
این قدر زیاد اســت باید برگزاری آن در زمان مناســب باشــد و امکانات مناسبی هم به 

مشارکت کنندگان داده شود. متاسفانه این نادیده گرفتن مشارکت کنندگان است.  
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